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Summary:

A study showing the efforts of ancient and modern grammarians to
facilitate grammar, its diversity and abundance are due to the large
number and variety of its grammatical works.

And in torms of its facilitation methods, as show by the grammatical
opinions of the author and their position on the foundations of
grammar, we also mention Mohamed Ahmed Arefa and his
contribution to Arabic grammar, as well as the aim of this study to
facilitate and simplify grammar, which was employed by ancient and
modern grammarians in their works.

In addition to the book by Mohamed Ahmed Arefa , which came as a

response to the opinions of IBRAHIM MUSTAFA.
Key words: facilitate grammar, the efforts of modern

grammarians, grammarians the efforts of ancient.
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Résume:

L’étude montrant les efforts des grammairiens anciens et
modernes pour faciliter la grammaire vis a vis, sa multiplicité est due
grand nombre de ses compositions grammaticales et a leur diversité.
Et en termes de faciliter les méthodes telles que les opinions
grammaticales des auteurs et leur position sur les fondements de la
grammaire. Nous mentionnons également Mohamed Ahmed Arefa et
sa contribution a la grammaire arabe, ainsi que I’objectif de cette
étude de faciliter et de simplifier la grammaire, que les anciens et les
nouveaux grammairiens ont utilisée dans leurs travaux.

En plus du livre de Mohamed Ahmed Arefa , qui est venu en
réponse aux opinions d’IBRAHIM MUSTAFA.

Les mots clés : faciliter la grammaire, les efforts des

grammairiens modernes, les efforts des grammairiens anciens.




